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Op de foto:
Onze
fractievoorzitter
Janny 
Klei na afloop
van de
bijeenkomst.

NIEUWS UIT DE
FRACTIE
PvdA Het Hogeland

JANUARI/ FEBRUARI 2023

Bijeenkomst over Social
Media

Inmiddels zijn we een ruime tijd verder na de opstart van het
nieuwe politieke jaar 2023 en de laatste nieuws uit de fractie.
Vanaf nu zal het nieuws uit de fractie na de raadsvergaderingen
worden gedeeld om zo beter verslag te kunnen doen van deze
vergaderingen en overleggen die vaak in het begin van de maand
plaatsvinden. De afgelopen tijd zijn wij als fractie
vertegenwoordigd geweest bij tien bijeenkomsten, twee
raadsoverleggen, drie raadsvergaderingen en drie
fractievergaderingen met 1 fractie op locatie.



J A N U A R I / F E B R U A R I  2 0 2 3

RAADSBIJDRAGEN
Huisvesting

Op 1 februari werd de toekomstige huisvesting van de
gemeentelijke organisatie behandeld in de raad. Hieronder is de
samengevatte bijdrage van onze fractie te lezen. Onze fractie is
akkoord gegaan maar heeft hierbij een motie ontwikkeld en
ingediend. Door deze motie wordt de raad goed betrokken bij de
verdere planvorming en -uitvoering, zo kan er eventueel op tijd
worden bijgestuurd. Deze motie is door coalitiepartijen mee
ondersteund. Vanuit GemeenteBelangen kwam een motie die wij
hebben ondersteund. In deze motie wordt het college opgeroepen
te regelen dat bestaande locaties in dorpen in Het Hogeland (denk
aan bibliotheken en dorpshuizen) worden benut voor contacten
met inwoners en gemeentelijke dienstverlening.

In de bijdrage van onze fractie worden twee gedachten benoemd. 
Waar hebben we het over, een fatsoenlijk onderkomen voor onze ambtenaren
waar ze hun werk naar behoren kunnen doen of over de zichtbaarheid en
bereikbaarheid van ‘de gemeente’ voor onze inwoners? En hoe wegen we deze
twee opties? 

De ambtenaren willen graag naar 1 nieuw te bouwen gemeentehuis, een deel
van de inwoners ziet het als geldverkwisting en het nog verder op afstand
komen van de gemeente. En beide partijen moeten we serieus nemen. Toch
denken wij dat beide gedachten samen kunnen en moeten komen, maar dat zal
vandaag nog niet lukken. Dat vraagt om transparantie in communicatie in het
vervolgtraject. 
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RAADSBIJDRAGEN
Huisvesting; vervolg

Kosten en pand;  We kunnen nog geen inschatting maken van de kosten die
gemoeid zijn met de keuze die voorligt.
Huis voor de democratie; De invulling hiervan moet nog volledig gedaan
worden, er is slechts een richting geformuleerd. 

We zien de noodzaak van de nieuwe huisvesting van ambtenaren op één plek
We zien een plus voor deze keuze, op meerdere vlakken:
-Samenwerking, overleg, snelheid van schakelen door het gemakkelijk kunnen
opzoeken van elkaar
-Duurzaamheid, de huidige panden zullen heel grondig gerenoveerd,
aangepast en uitgebreid moeten worden. Een nieuw pand biedt de
mogelijkheid tot duurzame bouw én gebruik
-Het geeft de kans te ontwikkelen richting een huis van de democratie voor de
inwoners, medewerkers én externen.

Maar we hebben ook een aantal twijfels en dat heeft voornamelijk met onze
inwoners te maken, want 
Hoe gaan we het regelen met de bereikbaarheid voor inwoners en
medewerkers? Maakt het College zich daar hard voor? Toch is bereikbaarheid
voor de fractie van de PvdA zeker niet alleen de fysieke bereikbaarheid van een
gemeentehuis of gemeentelijke locaties. Bereikbaarheid gaat veel verder, gaat
om gehoord worden, het gesprek aan kunnen gaan, antwoord krijgen op
vragen, meedenken. En staat wat ons betreft in beginsel los van de keuze die
nu voorligt. Maar toch is dit wel hét moment om het als onderdeel van het
vervolgtraject te mee te nemen. 

Daarnaast een aantal punten die bij beide overwegingen raken: 

Kortom, een aantal relevante zaken is nog niet uitgewerkt, het plan heeft losse
eindjes. De keuze voor nieuwbouw op 1 locatie komt in de scenariostudies als
relatief de beste keuze uit de test. 
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RAADSBIJDRAGEN
Huisvesting; vervolg

We begrijpen dat het college stappen wil zetten. Voor ons als fractie van de
PvdA wegen de losse eindjes zwaar. Dat kunnen we zien als een bedreiging,
maar misschien moeten we het wel zien als een goede kans om in het gehele
traject de regie te pakken als raad. Als we ja zeggen tegen dit voorstel, waar
staan we dan als raad, wat zijn onze sturingsmogelijkheden en hoe bewaken
we het proces?

 Kortom, de losse eindjes worden strak aan elkaar geknoopt in het
vervolgproces. We zijn als raad aan de bal, we spreken hier over een groot
project, onze positie als raad moét heel duidelijk zijn. Daarom dienen we,
samen met Gemeentebelangen, Groenlinks en de VVD de motie in om de raad
goed te betrekken zodat we het proces goed kunnen blijven volgen en daar
waar nodig tijdig bijsturen.
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RAADSBIJDRAGEN
Bijdrage Onstaborg

Is er in de tijd tussen het besluit het project als niet NPG waardig te beoordelen en nu
door u of door de initiatiefnemers onderzoek gedaan naar mogelijkheden tot
andere/extra externe financiering? 
Wat houdt het in als, zoals in de eerste versie van het raadsvoorstel gemeld, plan B
wordt gevolgd. Is daar al over nagedacht? Wilt u dat met ons delen?
Hoe beoordeelt u de omvang van de structurele financiering ten opzichte van onder
andere de financiering voor de andere in de motie van afgelopen 14 december
benoemde plannen? En hoe beoordeelt u de omvang van de financiën ten opzichte
van culturele hotspots als een Borg Verhildersum en de Menkemaborg?

Hieronder is de samengevatte bijdrage van de fractie te lezen over het project
Onstaborg in Sauwerd. Het college heeft de raad gevraagd een bijdrage te doen
voor de realisatie van het project. Dit werd op 8 maart in de raad behandeld.
Ondanks de twijfels bij onze fractie is er wel met een nipte meerderheid in de
raad een bedrag vanuit de gemeente beschikbaar gesteld.

Eind 2022 heeft het college besloten dat het voorliggende project niet NPG waardig is.
Onder andere omdat én de regels van het NPG aangescherpt én de reikwijdte voor de
invloed op de leefbaarheid te klein is.

Wij begrijpen de keuze van het college. De fractie van de PvdA benadrukt dat graag nog
eens, we zijn onder de indruk van de actie, de vasthoudendheid en het
organisatievermogen van deze groep inwoners van Sauwerd. Onze fractie de koesterd
cultuurhistorische en archeologische waarden in onze gemeente. 

Er moet wel een goed doordacht en evenwichtig plan liggen. Zowel wat bereik als
financiën betreft. We hebben die indruk (nog) niet gekregen en daarom een aantal
vragen waarop de antwoorden voor ons bepalen hoe we dit voorstel wegen:

1.

2.

3.

Na onze inbreng en de antwoorden hebben we gesteld dat we heel graag willen dat er uitstel
komt, dat er gewacht wordt tot de voorjaarsnota, zoals in de door ons gesteunde motie van
12 december werd opgeroepen. Dat er onderzoek wordt gedaan naar meerdere externe
financiers en dat er gekeken wordt naar mogelijkheden om te besparen. We vinden dit
namelijk een té grote hap uit de begroting voor een naar ons idee niet voldragen idee dat ook
te weinig reikwijdte heeft om zo’n bedrag te kunnen uitgeven.
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GESTEUND DOOR
In de raadsvergadering van 8 maart zijn twee moties behandeld die
wij als fractie ondersteunen, de moties 'perspectief garnalenvisserij' en
'behoud hertenkampen'. Op dezelfde avond werd door
volksvertegenwoordigers van de Groninger gemeenten, de provincie en
waterschappen een reactie gegeven op het rapport van de
parlementaire enquêtecommissie "Groningers boven gas". Ook deze
reactie ondersteunen wij als fractie.

Perspectief garnalenvisserij
Deze motie wil een gezond toekomstperspectief bieden voor de
garnalenvisserij. De raad roept hiermee het college en
Gedeputeerde Staten van de provincie om zich in samenspraak met
de garnalenvisserijsector maximaal in te zetten om ervoor te zorgen
dat de garnalenvissers toekomstperspectief gegeven wordt en zich
aansluiten bij acties van andere gemeentebesturen waar
garnalenvissers hun thuis- of aanleghaven hebben.

Behoud hertenkampen
Met deze motie verzoekt de raad het college de minister van
Landbouw, Natuur en Voedselkwaliteit in een brief de zorgen van
de raad over te brengen over de effecten van zijn voornemens en te
verzoeken om damherten op de lijst van toegelaten hobby- en
huisdieren te zetten. Als dit gebeurt kunnen de hertenkampen in
onze gemeente blijven voortbestaan.
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GESTEUND DOOR

Reactie op rapport parlementaire enquêtecommissie
Hieronder is de reactie van de verschillende
volksvertgenwoordigers en bestuurders uit Groningen te lezen op
het rapport "Groningers boven gas".
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Bijgewoonde bijeenkomsten

Bijeenkomst Oostpolder
Janny Klei was namens onze fractie aanwezig bij de
informatiebijeenkomst Ootpolder. Deze avond werd een ‘tussenstand’
gegeven van de milieuonderzoeken die op dit moment in het kader van
de m.e.r.-procedure worden uitgevoerd. Het doel van de m.e.r. is het
milieubelang volwaardig te laten meewegen bij de vaststelling van
plannen en besluiten van de overheid over initiatieven en activiteiten van
publieke en private partijen die (uiteindelijk) kunnen leiden tot
belangrijke nadelige gevolgen voor het milieu.

Bijeenkomst regionale brandweer
Op 23 januari was Roelf Wieinga aanwezig in Hoogezand bij een
bijeenkomst over de regionale brandweer. Hier werd het 'Traject
brandweerzorg 2030' gepresenteerd, de bestuurlijke visie op
brandweerzorg in Groningen 2030.

Social media
Op 25 januari hebben de raadsleden en fractieondersteuners een
informatiebijeenkomst gehad over social media. Waar ligt de oorsprong,
wat is het geworden en wat kun je ermee? Er zijn een aantal goede
adviezen gegeven over de do's en dont's'. Een tip was meer zelf op de
foto te gaan en daarom schittert Janny Klei op de voorpagina van deze
nieuws uit de fractie. 
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Bijgewoonde bijeenkomsten

Sociaal-democratische waarden 
Onze fractie was vertegenwoordigd bij drie bijeenkomsten georganiseerd
vanuit het bestuur van PvdA Het Hogeland. Deze bijeenkomsten hadden
de naam 'Een nieuwe lente een nieuw geluid'. In deze reeks is
teruggegaan naar de basis, naar wat ons drijft in de politiek. De sociaal
democratische waarden zijn intensief behandeld bij deze bijeenkomsten
met als start in de erste bijeenkomst een historisch perspectief, in de
tweede bijeenkomst vond er een gesprek met jongeren en hun waarden
plaats en in de derde bijeenkomst was er een gesprek met politici. Dit
heeft ons weer nuttige inzichten gegeven en was een fijne opfrisser als
het gaat om waar wij voor staan in de lokale politiek in Het Hogeland.
Hieronder is een afbeelding te zien van de tweede bijeenkomst, een
gesprek met jongeren.
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FRACTIE OP LOCATIE
Energiecooperaties

30  januari is de PvdA fractie in gesprek geweest met Rick Rigter,
vertegenwoordiger van de lokale energie coöperaties van Het
Hogeland. 

 Tijdens het gesprek kwam de ‘energie status’ van het Hogeland op
verschillende manieren aan de orde.
 Er is gesproken over de energie transitie en wat dit betekent voor het
Hogeland. Dat we naar nieuwe energie vormen toe moeten groeien
staat als een paal boven water maar welke vorm en welke weg we
moeten bewandelen dat is een ingewikkelde kwestie.
 Dat het een combinatie gaat worden van verschillende alternatieve
vormen van energie dat is helder.
 Vanuit de gemeente en de andere overheden zullen we duidelijke
kaders moeten stellen voor de energie coöperaties.
 Ook kwam energie opslag ook nog aan de orde. Hier liggen ook kansen
voor het Hogeland. 

 Een goed gesprek en omdat er de komende jaren keuzes gemaakt
moeten worden hebben we afgesproken dat we de komende tijd in
verbinding blijven met elkaar zodat we met elkaar de beste ‘energie’
keuzes kunnen maken voor de toekomst van het Hogeland.
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CONTACT EN SOCIALE
MEDIA
Onze fractie is te bereiken en te volgen via
verschillende kanalen, neem gerust contact met ons
op.

Onze gegevens:
Janny Klei                 jannyklei@msn.com                  06-15113487
Jaap Heres               jaapheres@hotmail.com           06-43533462
Han Hefting             hanhefting@hotmail.com         06-51116010
Roelf Wierenga        rwierenga@hotmail.com          06-53411752
Ronald de Haan       Ronald @jongerenwerk.com    06- 25092822
Mees Breuker          meesbreuker@gmail.com         06-83267563


